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A year after the publication of Dicey's LAW OF THE CONSTITUTION, William Gladstone
was reading it aloud in the House of Commons, citing it as authority. It remains, to this
day, a starting point for the study of the English Constitution and comparative
constitutional law. THE LAW OF THE CONSTITUTION elucidates the guiding principles
of the modern constitution of England: the legislative sovereignty of Parliament, the
rule of law, and the binding force of unwritten conventions. Dicey's goal was "to
provide students with a manual which may impress these leading principles on their
minds, and thus may enable them to study with benefit in Blackstone's Commentaries
and other treatises of the like nature those legal topics which, taken together, make up
the constitutional law of England."
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评论
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书评

每个国家有自己的传统，英人的传统却是自由。
戴雪将英国宪政巨大成就的精神传统归于两个主义——保守主义和自由主义，我还要再
加一个——经验主义。他们恪守传统制度，但恪守的正是通过经验主义而非欧陆理性至
上所获取得精妙的统治技术；他们信仰自由主义，但依靠的却...  

-----------------------------
所谓经典，就是无论你从哪个领域出发都绕不过的，只要你对英格兰宪制感兴趣，且无
论从法律、历史、政治哲学任一个出发点，都要经过这些经典。总的来说，戴雪这部著
作已经是英宪越过成熟期后的理论产物，如果比较英宪的一系列过程来看，很显然，其
立论并非没有争论的地方，但是...  

-----------------------------
【摘要】戴雪的《英宪精义》，这部外国宪法的教科书，之所以在汉语读者中产生持久
的影响力，绝不仅仅是因为它权威阐述了其本国的宪法条文——在严格意义上，我们甚
至不能说它有所谓宪法条文的存在。在很大程度上，这样的作品一定是其民族精神的代
表，并以某种独特的方式跃出专...  
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